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BROTTSFÖREBYGGANDE OCH SÄKERHET   

 

 

Trygghet i fastigheter och utemiljö / fd Brottsförebyggande rådet  i Rinkeby-Kista 
 
Minnesanteckningar 190911 
 
Namn Titel Organisation Anmärkning 

Johan Hernman Administrativ chef Rinkeby-Kista Stadsdelsförvaltning  

Mikael Holmberg Förvaltare Stockholmshem  

Marcela Serrano Områdeschef Familjebostäder Anmält förhinder 

Walter Tryggvason Förvaltare HSB  

Ulf Malm VD Fastighetsägare i Järva  

Malin Sundström Enhetschef SSBF (Kista brandstation)  

Per Granhällen Brå-säkerhetsstrateg Rinkeby-Kista Stadsdelsförvaltning  

Therese S Shekarabi Kommunpolis Lpo Rinkeby  

Björn Jouchims Förv.områdeschef SISAB  

Stefan Mattsson Distriktschef Järva Svenska Bostäder  

Dario Flygberg Centrumchef Fastpartner Ej närvarande 

Richard Hultman Utvecklingssekreterare Trafikkontoret Anmält förhinder 

Karl Forsberg Trygghetschef MTR  

    

Tid: Onsdag den 11 september kl 10-11.30 

Plats: Fastighetsägare i Järva, Kämpingebacken 4 i Tensta 

 

 Mötet öppnades  

 
 Föregående minnesanteckningar. 

Gicks igenom och godkändes 
 

 Rapport från lokaltrafiken (Karl) 

 

Karl visade en analys som MTR gjort då det rör områdena Rinkeby, Akalla och Husby. 

Dessa stationer anser MTR att det är viktigt att få till en platssamverkan kring.  

 
 Rapport från lokalpolisområde Rinkeby (Therese)  

 
Therese berättar att sommaren sett bra ut trots att polisen har haft en semesterorganisation 
med 50% bemanning i de flesta grupper. Detta beror troligen på att samordningen varit 
bättre mellan olika personalgrupper inom lokalpolisen och att alla tagit stort ansvar för 
helheten. Utredningsenheten har och har haft ett stort tryck med ett väldigt högt 
ärendeinflöde och med många anhållna/häktade, genom hård prioritering och samordning 
mellan utredningsgrupper har det fungerat. Så inget upplevt ”tapp gällande säkerhetsläget” i 
området under sommaren. Mycket energi har lagts på att lugna de individer som är föremål 
för skjutningar i området. En stor utredning som pågår efter morden i Danmark(med koppling 
till Rinkeby) i början på sommaren har resulterat i att man hjälpt polisen där framåt genom 
att gripa och eskortera 5 misstänkta (nu häktade) till Köpenhamn. Det finns en oro i området 



eftersom 5 personer som är knutna till konflikterna i området kommer att släppas från 
fängelsestraff under hösten/vintern, polisen säger sig dock ha bra underrättelser och 
samverkar tätt med stadsdelen, frivården och kriminalvården kring dessa individer.  Polisen 
har också uppfattningen att de har motverkat ett antal ”spontanskjutningar” genom att arbeta 
offensivt i konfliktmiljöerna.  
En händelse som nämns som viktig i sammanhanget är att en gärningsperson som greps för 
vapenbrott blev dömd till 18 månaders fängelse. 
Då det rör brottsstatistik kan man se att i stort sett alla anmälda brott minskar i Järva, särskilt 
glädjande är att personrån och bostadsinbrotten minskar markant, trots att personrånen i 
övriga landet ökar. 
Polisen har de senaste dagarna haft en utbildning med de ordningsvakter som staden 
upphandlat och som nu har tillstånd att jobba i de centrala delarna av Rinkeby, Husby, 
Spånga och Tensta. Dessa kommer även att kunna jobba inom det befintliga LOV§3 
(ordningsvaktområdet) i Kista. 
Polisen har jobbat fram ett inriktningsbeslut som de tagit upp med Stockholms stad där de 
önskar tätare kontakt med bl.a. utbildningsförvaltningen, samt tekniska förvaltningar. 
Samverkan med stadsdelsförvaltningarna kommer också att fördjupas. Målet är att det år 
2022 inte ska finnas något ”särskilt utsatt område” inom lokalpolisområdet. Man kommer att 
jobba platsbundet mot de områden / hotspot som finns. Skjutningar, otillåten påverkan och 
utpressningar, nyrekrytering till kriminalitet samt särskilt utsatta brottsoffer såsom våld i nära 
relation är andra områden som kommer att prioriteras. Bifogar prioriteringar för lokalpolisen 
2020. 
  

 Rapport från Fastighetsägare i Järva   
 

o Bevakningsentreprenaden med SOB är förlängt med ett år. 
 

o Parkeringsupphandlingen är avklarad, Smart Park vann den upphandlingen. Detta 
har överklagats. 

 
o Fastighetsägare i Järva har gjort trygghetsbesiktningar av fastigheter hos bland 

annat Hembla och HSB. 
 

o Föreningen har fått en ny medlem. En bostadsrättsförening som heter Brandsö. 
 

o Bostadsinbrotten i Järvaområdet har minskat väldigt mycket de senaste åren. Under 
samma tid har bostadsbolagen med hjälp av FiJ genomfört en mängd 
brottsförebyggande åtgärder. En intervju med Ulf angående detta finns på  
https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=103&artikel=7283568  

 
 Rapport från stadsdelsförvaltningen 

 
o Stadsdelsförvaltningen arrangerar en våldsförebyggande vecka mellan den 28 

september och den 4 oktober, alla fick en broschyr om arrangemangen samt 
affischer att sätta upp på lämpliga platser. 
 

o Staden har ansökt och fått tillstånd för ordningsvakter (sk LOV§3 områden) i de 
centrala delarna av Rinkeby och Husby. Ordningsvaktarbetet samordnas av stadens 
säkerhetsavdelning som är placerade i stadshuset då det är fler stadsdelar som 
berörs och det är meningen att ordningsvakterna ska vara ambulerande.  För att 
ordningsvakterna ska kunna verka i Järvaområdet, inom de LOV3§ områden staden 
har ansökt om tillstånd att använda ordningsvakter, måste de av arbetsmiljöskäl 
(egen säkerhet) och för att ta tillvara på frihetsberövades integritet (krav i lag), 
tillgång till utrymmen som kan användas som trygghetsrum/säker plats.  

 
o Johan berättar att staden i nära samverkan med polisen jobbar med att ta fram en 

särskild trygghetssatsning för Järva. Viktigt i detta arbete är att få med alla stadens 
aktörer såsom Trafikkontor, utbildningsförvaltning etc.  

https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=103&artikel=7283568


 
o Föräldraguiden som delades ut på mötet finns att beställa genom 

stadsdelsförvaltningens kommunikatör. annika.frittsby@stockholm.se   
 
 
 
 

 Rapport från räddningstjänsten  

 

Det har nog inte undgått någon att det under augusti var väldigt många anlagda bränder i 

Husby. Alla bränder var inom ett väldigt litet geografiskt område. Malin berättade att 

räddningstjänsten är väldigt nöjd med den samverkan som de hade med det drabbade 

bostadsbolaget, Therese fyllde på med att även polisen anser att bostadsbolaget jobbade 

bra under den aktuella    

 

 Trygghetsvandring, genomgång av uppföljningsprotokoll från vandringar i Rinkeby 

2018   

Eftersom tiden hade sprungit iväg så hann vi inte gå igenom protokollen från 

trygghetsvandringarna som beskrivs nedan. Vi hann dock med en kortare diskussion.  

Vid uppföljningen av trygghetsvandringarna som gjordes på våren 2018 som 

Fastighetsägare i Järva genomförde i maj 2019 framgick att ca hälften av de dokumenterade 

otrygghetsfaktorer som togs upp har åtgärdats. För att öka förtroendet för myndigheter och 

fastighetsägare är det viktigt att vi gemensamt anstränger oss för att bli bättre och snabbare 

på att åtgärda de brister som kommer upp vid trygghetsvandringarna. 

   
 Övriga frågor 

 
Eftersom mötena ofta lider tidsbrist så förlänger vi dem med en halvtimma från 09.30-11.30. 

 
 Nästa möte: Onsdag 27 november kl 09.30-11.30 hos Svenska Bostäder i Husby, 

Trondheimsgatan 9A, med ingång via Edvard Griegsgången 18 B.  
 

 
Vid minnesanteckningarna 
 
 
Per Granhällen  

mailto:annika.frittsby@stockholm.se

